
 
 

 

 

 

 

ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA, DE CARÀCTER ORDINÀRIA, 

CELEBRADA EL DIA 24 DE FEBRER DE 2022 

 

A la Casa Consistorial de la Vila de Deià, a 24 de febrer de 2022, essent les 19:12 

hores, es reuneix l’Ajuntament en Ple a l’objecte de celebrar sessió pública 

ordinària, en primera convocatòria, sota la Presidència del Sr. Batle Lluís Enric 

Apesteguía Ripoll, i l’assistència dels Srs. Regidors citats prèviament en forma, 

que es diran a continuació: Sra. Gabriela Marianne Poppelreuter, Sra. Maria 

Cristina López Martí, Sra. Blanca Lobo Jaume, Sr. Josep Salas Jiménez, Sr. i el Sr. 

Francisco Javier Salas Santos, assistits per la Secretària- interventora interina de 

la Corporació: Sra. Siham Ferdi Sabir. 

 

El senyor Batle disculpa l’absència del regidor Joan Puigserver Rullán, que no 

pot assistir. 

 

Declarada oberta la sessió, a les 19:15 hores, es passa a tractar els assumptes 

inclosos a l’ordre del dia: 

 

1.  APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINÀRIA 

DE DIA 27/01/2022 

 

Es procedeix a la votació: s’adopta l’acord per unanimitat dels membres 

presents. 

 

ACORD: 

 

ÚNIC.- Aprovar l’acta de la sessió plenària ordinària de dia 27 de gener de 

2022. 

 

2.  APROVACIÓ DEL RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE 

CRÈDIT 2/2022 

 

La senyora López surt de la Sala de Plens a fi de no interferir en l’aprovació 

d’una factura del seu familiar, per raó d’incompatibilitat. 

 

Es procedeix a la votació, que queda de la següent manera: 

 

A favor: 
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- Lluís Enric Apesteguia Ripoll. 

- Josep Salas Jiménez. 

- Blanca López Jaume. 

- Gabriele Mariane Poppelreuter. 

 

Abstenció: 

 

- Francisco José Salas Santos 

 

ACORDS: 

 

PRIMER.- Aprovar el reconeixement dels crèdits expressats en els annexos I i II, 

sens perjudici d’exigir les responsabilitats corresponents per la realització de 

despeses sense partida pressupostària i sense prèvia contractació d’acord amb 

la Llei 9/2017 de contractes del sector públic.  

 

SEGON.- Ordenar el pagament dels crèdits expressats en l’annex I i aplicar-los 

a les partides corresponents a càrrec del Pressupost de l’exercici 2022. 

 

3.  APROVACIÓ PROVISIONAL D’ORDENANCES FISCALS 

 

Ordenança fiscal que regula el manteniment de les parcel·les urbanes en el 

municipi de Deià 

 

El senyor Batle explica que existeix una obligació legal de mantenir els solars 

urbans per part dels propietaris, que són competència de l’Ajuntament. 

Com a novetat, s’ha introduït l’obligació també de mantenir els marges que 

tenen les parcel·les. 

Es preveu també, en els supòsits d’incompliment, tota una sèrie de sancions i 

multes coercitives. La voluntat és la de mantenir les parcel·les netes. 

 

El senyor Salas comenta que s’hauria d’incloure la protecció d’espècies 

protegides. 

 

El senyor Batle respon que ja està previst en la normativa general. 

 

S’acorda afegir dins l’article 2, que es prohibirà les espècies invasores, les quals 

també hauran de ser retirades. 

 

Sobre el terreny rústic, diu el senyor Batle, que no en tenim competència 

municipal i, per tant, no entra dins l’àmbit d’aplicació d’aquesta ordenança. 
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El senyor Batle remarca que, en el tràmit de modificació del Pla General, s’ha 

d’incloure també una disposició sobre manteniment. 

 

La senyora Poppelreuter demana què passa amb aquells terrenys que llinden 

amb urbà. 

 

El senyor Batle contesta que a tots els efectes són rústics i no som competents. 

 

Aprovem l’ordenança en relació amb la nostra competència, però en cas del sòl 

rústic s’ha de cercar una altre alternativa, ja que no tenim competència. 

 

Per tant, de moment, aprovem una ordenança que doni cobertura als solars 

urbans de competència municipal. 

 

Ordenança fiscal reguladora de l’exoneració extraordinària del límit de 

tonatge determinat als carrers del municipi de Deià 

 

El senyor Batle explica que en el poble es fan obres en les quals requereixen del 

pas de vehicles amb tonatge superior al permès i no tenim cap regulació al 

respecte més allà de condicionar l’atorgament del final d’obra a retornar els 

desperfectes públics al seu estat original. 

 

Amb aquesta norma es pretén que els promotors d’obres presentin un projecte 

justificant el perquè no hi ha alternativa a passar vehicles amb alt tonatge; 

hauran d’abonar una taxa pel tràmit municipal i, depositar un aval bancari per 

fer front a possibles desperfectes. 

 

La idea és que es cerquin altres alternatives abans de passar vehicles d’alt 

tonatge i causar desperfectes en els carrers. 

 

Votació: 

 

Tots a favor (unanimitat): 

 

- Lluís Enric Apesteguia Ripoll. 

- Josep Salas Jiménez. 

- Blanca López Jaume. 

- Gabriele Mariane Poppelreuter. 

- Francisco José Salas Santos 

ACORDS: 
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PRIMER.- Aprovar provisionalment l'Ordenança Fiscal que regula el 

manteniment de les parcel·les urbanes en el municipi de Deià i l’Ordenança 

fiscal reguladora de l’exoneració extraordinària del límit de tonatge 

determinat als carrers del municipi de Deià en els termes dels projectes que 

s'annexen en l'expedient. 

  

SEGON.- Exposar al públic l'anterior Acord mitjançant anunci que s'inserirà en 

el tauler d'anuncis municipal durant el termini de trenta dies hàbils, a comptar 

des del següent al de publicació d'aquest anunci en el Butlletí Oficial de les Illes 

Balears, dins del qual els interessats podran examinar l'expedient i presentar les 

al·legacions que estimin oportunes. 

  

Així mateix, estarà a la disposició dels interessats a la seu electrònica d'aquest 

Ajuntament [http://ajdeia.sedelectronica.es]. 

  

TERCER.- Considerar, en el cas que no es presentessin reclamacions a 

l'expedient, en el termini anteriorment indicat, que l'Acord és definitiu, sobre la 

base de l'article 17.3 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes 

Locals, aprovat per Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març. 

  

QUART.- Facultar al Sr. Alcalde-President per subscriure els documents 

relacionats amb aquest assumpte. 

 

 

4. APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DE LA RELACIÓ DE LLOCS 

DE TREBALL 

 

El senyor Batle explica que es proposa crear 3 llocs de feina, no estructurals, és a 

dir, són llocs de caràcter temporal per cobrir necessitats transitòries. 

 

Per una banda, la creació de 2 places d’Agent Covid, donada la situació de 

seguretat pública que es viu en el poble durant l’època estival, en el qual no 

podem estar només amb un sol policia. Aquestes places venen cobertes amb 

una subvenció i la contractació es faria des del mes d’abril fins el mes de 

setembre. 

 

Per altre banda, la creació d’una plaça de dinamitzador juvenil. Fa 2 anys que 

aquest servei ho tenim contractat a través d’una empresa, però vist l’elevat cost 

que suposa, ens adonem que contractar personal propi resulta més econòmic, 

fins el punt que s’ha pogut augmentar el nombre d’hores d’aquest servei 

perquè tot i així, segueix suposant un estalvi. 
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El senyor Salas demana si els agents covid podran regular el tràfic de la Cala. 

 

El senyor Batle contesta que aquests agents tindran les mateixes funcions que la 

policia (sancionar, regular el tràfic etc). 

 

Votació: 

 

Tots a favor (unanimitat): 

 

- Lluís Enric Apesteguia Ripoll. 

- Josep Salas Jiménez. 

- Blanca López Jaume. 

- Gabriele Mariane Poppelreuter. 

- Francisco José Salas Santos 

 

ACORDS: 

 

PRIMER.- Aprovar la creació del lloc de treball de dinamitzador juvenil en la 

Relació de Llocs de Treball conjuntural de l’Ajuntament de Deià, amb les 

especificacions descrites anteriorment. 

 

SEGON.- Aprovar la creació de (2) llocs de treball d’agent covid en la Relació de 

Llocs de Treball conjuntural de l’Ajuntament de Deià, amb les especificacions 

descrites anteriorment. 

 

5. APROVACIÓ DE LA DECLARACIÓ INSTITUCIONAL PER MOTIU 

DEL 8M 

 

El senyor Batle explica que la Declaració institucional pel dia de la Dona 

s’aprovarà en aquest Ple, però que serà llegida en l’acte del 8M. 

 

Votació: 

 

Tots a favor (unanimitat): 

 

- Lluís Enric Apesteguia Ripoll. 

- Josep Salas Jiménez. 

- Blanca López Jaume. 

- Gabriele Mariane Poppelreuter. 

- Francisco José Salas Santos 

 

ACORD: 
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ÚNIC.- Aprovar la declaració institucional per motiu del 8M, que serà llegida 

en l’acte oficial del dia de la Dona (8 de març). 

 

6. APROVACIÓ DE L'HIMNE DEL MUNICIPI DE DEIÀ 

 

El senyor Batle explica que es va obrir un procés de concurs per triar l’himne 

del municipi, s’han presentat 7 persones, entre músics, musicòlegs etc. 

 

S’ha realitzat una avaluació tècnica per part de tècnics qualificats, la qual s’ha 

d’elevar al Ple per a la seva aprovació. 

 

No es tractava d’avaluar la interpretació dels candidats, sinó del contingut de 

l’himne. 

 

Es procedeix a reproduir l’himne guanyador del concurs. 

 

El Batle diu que el guanyador és el senyor Toni Riutort, agraeix la seva 

participació i li transmet l’enhorabona. 

 

El senyor Batle explica que amb l’aprovació de l’himne,  només faltarà la 

bandera del municipi per dotar el poble de tots els símbols corresponents. 

 

Votació: 

 

Tots a favor (unanimitat): 

 

- Lluís Enric Apesteguia Ripoll. 

- Josep Salas Jiménez. 

- Blanca López Jaume. 

- Gabriele Mariane Poppelreuter. 

- Francisco José Salas Santos 

 

ACORD: 

 

ÚNIC.- Aprovar l’himne proposat per la Junta Avaluadora del concurs de 

l’himne el municipi de Deià, que correspon al participant Toni Riutort, com a 

l’himne del municipi de Deià. 

 

7. DONAR COMPTES DELS DECRETS DE BATLIA DEL GENER I 

FEBRER 2022 

 

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 7

C
C

C
Q

KX
AZ

5Q
EK

LA
Q

XJ
N

W
4P

52
D

 | 
Ve

rif
ic

ac
ió

: h
ttp

s:
//a

jd
ei

a.
se

de
le

ct
ro

ni
ca

.e
s/

 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 6
 d

e 
7 



 
 

El senyor Batle explica que, com sempre, tots els regidors, inclosos els de 

l’oposició, tenen accés lliure als Decrets de Batlia que es van aprovant. 

 

8. TORN OBERT DE PARAULES 

 

El senyor Batle diu que avui és un dia per lamentar que hi hagi canalles i 

miserables que dugui a sa gent a sa guerra per interessos d’orient i occident i, 

pel interessos dels poderosos. Patirà sobretot la gent que estigui al front 

directament, persones innocents que moriran. La més absoluta condemna a 

aquells que arrosseguen al poble a sa guerra. 

 

La senyora Magdalena Ripoll (públic) comenta que la gent de Deià vol acollir a 

persones que es refugien de la gerra.  

 

El senyor Batle li contesta que, de moment no en sabem res, com varem fer amb 

els refugiats de Síria i de Bòsnia. Solidaritzar-mos amb les víctimes de forma 

afectiva. 

 

Per altre banda, sobre les licitacions de les obres que s’han de fer en el poble, el 

termini per presentar ofertes finalitza avui i ja es procedirà a obrir els sobres i 

adjudicar. 

 

Després d’adjudicar aquestes licitacions, es procedirà a licitar la resta d’obres 

del 2021 i 2022 que teníem pendents. Tenim una llisa d’obres que anem 

executant. Agraïr a la secretària la feina feta en aquest sentit. 

 

La senyora Poppelreuter demana sobre la baixada de l’hotel Costa d’Or hi ha 

una placa de ferro que s’ha subjectat en un costat, qui és el responsable? 

 

El senyor Batle explica que el responsable és l’empresa Endesa i li sembla que la 

setmana que ve venen a revisar-ho. 

 

No hi ha més precs ni preguntes. 

 

S’aixeca la sessió essent les 20:16 hores. 

 

 

La secretària                                        Vist i Plau  

                                                               El President del Ple, 

 

Siham Ferdi Sabir                                Lluís Enric Apesteguia Ripoll 
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